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SW-OR.0012.28.2023 

 

Protokół 

z posiedzenia Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej 

w dniu 6 czerwca 2023 r. 1 

 

 
 

PROPONOWANY PORZĄDEK POSIEDZENIA: 

 

1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku. 

2. Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 18.05.2023 r. 

3. Omówienie „Raportu o stanie województwa za 2022 rok”. 

4. Sprawy różne. 

 

 

Ad. 1. 

Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku. 

Przewodnicząca Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pani Katarzyna 

Stachowicz, otworzyła posiedzenie Komisji, przywitała zebranych i przeprowadziła 

głosowanie w sprawie zgody na obradowanie Komisji w trybie zdalnym:   

(ZA – 5, PRZECIW – 0, WSTRZYMAŁ SIĘ – 0). 

Porządek obrad przyjęto jednomyślnie.  

 

Ad. 2. 

Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 18.05.2023 r. 

Przewodnicząca Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pani Katarzyna 

Stachowicz, wobec braku uwag poddała projekt protokołu pod głosowanie: 

(ZA – 5, PRZECIW – 0, WSTRZYMAŁ SIĘ – 0). 

 

 

                                                 
1 posiedzenie w trybie zdalnym na podstawie art. 15zzx ust. 3 ustawy z dnia 31 marca 
2020 r. o zmianie ustawy o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 
przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych 
nimi sytuacji kryzysowych oraz niektórych innych ustaw 
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Ad. 3. 

Omówienie „Raportu o stanie województwa za 2022 rok”. 

Zastępca Dyrektora Departamentu Rozwoju i Transformacji Regionu, pani 

Stefania Koczar-Sikora, przedstawiła prezentację dotyczącą „Raportu o stanie 

województwa za 2022 rok”. 

Wydruk prezentacji stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Zastępca Przewodniczącej Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pani Iwona 

Jelonek, zapytała, czy kiedykolwiek przy sporządzaniu raportu sięgnięto po 

opracowania naukowe dotyczące stanu środowiska? 

Zastępca Dyrektora Departamentu Rozwoju i Transformacji Regionu, pani 

Stefania Koczar-Sikora, wyjaśniła, że w przypadku Raportu o stanie województwa tło 

statystyczne, opisowe dla regionu jest dodatkowym elementem raportu, niewymaganym 

ustawą, a o jego umieszczeniu w raporcie zadecydował Sejmik. Właściwą częścią 

raportu zgodnie z ustawą jest część druga. Jest to dla nas wyzwanie – jak te dane 

syntetycznie pokazać. Dlatego głównie bazowaliśmy na danych statystycznych, nie 

poszerzaliśmy tych informacji. Z drugiej strony w ramach Regionalnego Obserwatorium 

Terytorialnego wydajemy dokumenty, które służą bardziej pogłębionemu opisowi 

sytuacji społeczno-gospodarczej i przestrzennej w regionie. Są to szersze dane i sięgamy 

też po wyniki badań naukowych. Zatem część statystyczna i tak jest rozbudowana, nie 

możemy poszerzać jej bardziej, natomiast biorąc pod uwagę, jak ważna jest wiedza 

gromadzona przez środowisko naukowe, warto nawiązać kontakty i wykorzystać je 

w pracy nad strategią województwa, przy monitoringu strategii, przy politykach 

branżowych. Przy „Raporcie…” tło nie może być zbyt rozbudowane. 

Zastępca Przewodniczącej Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pani Iwona 

Jelonek, podkreśliła, że Główny Instytut Górnictwa, Politechnika Śląska, Uniwersytet 

Śląski prowadzą badania ze środków publicznych, województwo nie musi inwestować 

w te badania, one są dostępne. 

Przewodnicząca Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pani Katarzyna 

Stachowicz, powiedziała, że „Raport…” pokazuje, że kwestia ochrony środowiska jest 

kluczowa i wszystkie dokumenty strategiczne skupiają się na kwestiach najważniejszych 

dla społeczeństwa: obszar ”mieszkańca” na pierwszym miejscu, a na drugim miejscu to, 

co mieszkańca otacza – środowisko.  Kwestia depopulacji w województwie śląskim jest 

znacząca, tak jak w całym kraju i połączenie tych działań województwa śląskiego ma 

sprawić, by tej depopulacji nie było, żeby mieszkańcom na terenie województwa żyło się 



3 

 

coraz lepiej, żeby chcieli tutaj mieszkać. Zawsze województwo śląskie było kojarzone 

z terenem trudnym, bardzo zanieczyszczonym, ale jesteśmy na pierwszym miejscu, 

jeżeli chodzi o środki na poprawę jakości powietrza. Jako województwo śląskie nie 

wycofaliśmy się z naszej uchwały antysmogowej, co zrobiło województwo małopolskie. 

Porównuję raport zeszłoroczny z tegorocznym, cieszy mnie fakt, że jako województwo 

śląskie stawiamy na ochronę środowiska, przede wszystkim na jakość powietrza. 

Zastępca Dyrektora Departamentu Rozwoju i Transformacji Regionu, pani 

Stefania Koczar-Sikora, dodała, że jeśli przyglądamy się naszemu regionowi 

z perspektywy indeksów europejskich, to widać, że w wymiarze gospodarczym zawsze 

wypadamy dobrze. Natomiast gdy patrzymy na perspektywę mieszkańca, to dla 

postrzegania dobrej jakości życia na Śląsku właśnie odbiór jakości środowiska decyduje 

o tym, czy mieszkańcy chcą tutaj mieszkać czy przyjeżdżać. W europejskim rankingu 

konkurencyjności regionów śląskie jest bardzo wysoko, a w społecznym rankingu 

postrzegania regionów wypadamy źle z racji właśnie stanu środowiska naturalnego.  

Przewodnicząca Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pani Katarzyna 

Stachowicz, powiedziała, że przed nami wiele wyzwań, zwłaszcza jeśli chodzi 

o środowisko. Nie jest to tylko zadanie województwa, ale całego kraju, cieszy fakt, że jest 

coraz więcej realizowanych projektów. 

 

Ad. 4. 

Sprawy różne. 

Członek Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pan Marcin Kozik, zapytał 

o sprawę Górnośląskiego Przedsiębiorstwa Wodociągów, na jakim etapie jest toczące się 

postępowanie? 

Przewodnicząca Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pani Katarzyna 

Stachowicz, przypomniała wypowiedź marszałka Łukasza Czopika o tym, że kiedy 

informacje wpłyną do Zarządu, to Komisja zostanie poinformowana. Zachęcam i proszę 

o obecność 15 czerwca na wyjazdowym posiedzeniu Komisji w Goczałkowicach. 

Na miejscu będzie Prezes GPW, przedstawiciel Ministerstwa, będziemy rozmawiać 

o Odrze, o sytuacji w Goczałkowicach. 

Członek Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pan Marcin Kozik, powiedział, 

że z doświadczenia ze współpracy z Prezesem GPW nie ocenia jego kompetencji jako 

wysokie, jeżeli chodzi o nadzór nad tą spółką. Warto zwrócić uwagę na stan 

infrastruktury na zaporze w Goczałkowicach, jest to infrastruktura kluczowa, 
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zabezpieczająca mieszkańców województwa. Zapora wymaga coraz większych 

nakładów finansowych na remonty. 

Przewodnicząca Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej, pani Katarzyna 

Stachowicz w związku z brakiem dalszych pytań i uwag, po wyczerpaniu porządku 

obrad zamknęła posiedzenie Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej. 

 

 

 

 

 

Katarzyna Stachowicz 

Przewodnicząca 
Komisji Środowiska i Gospodarki Wodnej 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziła  
Ewa Blondzik 


